
CONSILIUL LOCAL CETARIU 

JUDETUL  BIHOR 

PROCESUL VERBAL 

INCHEIAT AZI  22.03.2018 

 

 

            Sunt prezenţi 9 consilieri locali , Primarul , Viceprimarul şi Secretarul comunei Cetariu  

          Se alege preşedintele de şedinţă d-na consilier  Gombos Brigitta,care  citeste ordinea de zi , după  cum 

 Urmează: 

1. Proiect de hotărăre privind aprobarea   solicitării de prelungire a Scrisorii de Garantie nr. 

228/23.07.2014 de la Fondul National de Garantare a Creditelor pentru Intreprinderile Mici si Mijlocii 

SA-IFN, in conformitate cu prevederile OUG 79/2009 pentru realizarea investitiei  “ Imbunatatirea 

turismului rural din zona comunei Cetariu prin construirea unui centru local de informare si 

dezvoltarea marketingului turistic ” 

 

2. Proiect de hotărăre privind aprobarea Planul de Analiză şi Acoperire a Riscurilor” (PAAR), 
 

3. Proiect de hotărăre  privind aprobarea suprafeței de pajiște permanentă al Unității Administrativ Teritoriale 

Comuna Cetariu , care face obiectul întocmirii Amenajamentului pastoral pentru pajiștile permanente aflate 

           pe teritoriul administrativ al Comunei Cetariu 

 
4. Proiect de hotărăre  privind  aprobarea reţelei Unităţilor de învăţămănt care va funcţiona în anul şcolar 

2018/2019 în Comuna Cetariu   

 

5. Privind aprobarea contribuţiei Comunei Cetariu pentru funcţionarea compartimentului de audit intern, 

înfiinţat în cadrul Filialei Judeţene BIHOR a Asociaţiei Comunelor din România 

 

6. Diverse 

 Solicitare poziție Ocol Silvic Oradea 
 

  Care este aprobat in unanimitate. 

 

HOTĂRĂRI 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  
Doamnelor şi domnilor consilieri, stimaţi invitaţi, vă rog să-mi permiteţi să vă anunţ că pentru astăzi   

22.03.2018 a fost convocată şedinţa ordinară a Consiliului Local al comunei Cetariu. Vă informez că din totalul de 

11 de consilieri locali aleşi în funcţie, sunt prezenţi astăzi 9 consilieri , lipseste motivat d- Homonai Alexandru. În 

condiţiile acestea şedinţa noastră este legal constituită se pot adopta hotărâri cu majoritate calificată de  6 voturi.   

Toți ați citit  Procesul verbal al şedinţei anterioare din data de  21.02.2018 . Vă rog să votati pentru 

aprobarea acestuia. Se aprobă în unanimitate    

Dau cuvântul preşedintelui de şedinţă ales , d-na Gombos Brigitta, poftiţi vă rog. 

d-na Gombos Brigitta – consilier local   

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu proiectul de hotărâre privind aprobarea   solicitării de prelungire a 

Scrisorii de Garantie nr. 228/23.07.2014 de la Fondul National de Garantare a Creditelor pentru 

Intreprinderile Mici si Mijlocii SA-IFN, in conformitate cu prevederile OUG 79/2009 pentru realizarea 

investitiei  “ Imbunatatirea turismului rural din zona comunei Cetariu prin construirea unui centru local de 

informare si dezvoltarea marketingului turistic ” 

  

d-l Biro Ferenc Sandor –consilier local  

Chair nu vreau sa ma cert cu nimeni dar cand vom termina acest centru turistic? De cate ori vom solicita scisoare de 

garantie bancara? 



 

d-l Bonisz Alexandru-primar 

Cand am fost la Satu Mare sa depun acte in legatura cu acest proiect am vazut ca si  pe coridor , toate cele 4 

etaje sunt pline cu proiecte.Cand vor ajunge la proiectul nostru? Vom vedea. 

 

d-l Biro Ferenc Sandor –consilier local  

Ar trebui tras la raspundere cine e vinovat pentru acest lucru. 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar 

Pe cine sa trag la raspundere? Cu firma de consultanta suntem in proces.Actiunile se judeca in ani de 

zile.Odata tot se va termina . 

 

d-na Gombos Brigitta – consilier local   

Vă rog să votați .  

Pentru 8 Simkó Lajos      Împotrivă? 0               Abţineri? 2 Dull Melinda 

    Gombos Brigitta                 Biro Ferenc Sandor 

   Nagy Sandor      

   Meszaros  Zoltan  

   Albirt Bela  

   Szabo Kinga 

   Nagy Istvan Robert 

               Drugas Marius 

 

d-na Gombos Brigitta – consilier local   

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu proiectul de hotărâre privind  aprobarea Planul de Analiză şi Acoperire a 

Riscurilor” (PAAR), 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu 
Acest plan trebuie sa existe impotriva femonenelor extreme , situatii de urgenta . 

 

d-na Dull Melinda –consilier local 

Cine a intocmit acest plan ? 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu 
D-l Iakab Ernest , cadru tehnic psi, cumnatul DVS 

 

d-na Gombos Brigitta – consilier local   

Vă rog să votați. 

Pentru 9 Simkó Lajos      Împotrivă? 0       Abţineri? 1 Dull Melinda   

    Gombos Brigitta                             

   Nagy Sandor              

   Drugas Marius 

   Albirt Bela 

   Szabo Kinga 

   Nagy Istvan Robert 

   Meszaros  Zoltan  
 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu 

Daca putem trece si la aprobarea PARUMFULUI? 

 
d-na Dull Melinda –consilier local 

Unde este materialul pentru acest punct ? 

 
d-na Gombos Brigitta – consilier local   

Prima data a venit mail-ul mare si dupa aceea am primit si materialele la acest punct. 

 



d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu 

Acest punct este strans legat de punctul anterior si trebuie sa aprobati un minim de 8000 lei pentru acest 

sector.D-l Primar daca puteti da detalii 

  
d-l Bonisz Alexandru-primar 

Pentru gestionarea unor situatii de urgenta si risc trebuie sa ne dotam cu lopeti , stingatoare, strictul si 

minimul necesar. 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu 

va rog sa votati 
Pentru 10 Simkó Lajos      Împotrivă? 0       Abţineri? 0   

Dull Melinda   

    Gombos Brigitta                             

   Nagy Sandor              

   Drugas Marius 

   Albirt Bela 

   Szabo Kinga 

   Nagy Istvan Robert 

               Dull Melinda   

   Meszaros  Zoltan  
 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu 

Dacă putem trece la discutarea  proiectul de hotărâre privind aprobarea suprafeței de pajiște permanentă al Unității 

Administrativ Teritoriale Comuna Cetariu , care face obiectul întocmirii Amenajamentului pastoral pentru pajiștile 

permanente aflate  pe teritoriul administrativ al Comunei Cetariu. Puteti observa adresa Directiei Agricole Bihor 

1010/26.02.2018 că începând cu anul 2019 devine obligatorie aplicarea amenajamentului pastoral conform Legii 

nr.44/2018 și potrivit  art.6 al.2 din OUG 34/2013 consiliile locale sunt responsabile cu elaborarea amenajamentului 

pastoral valabil pentru toate pajiștiler aflate pe unitatea administrativ teritorială. 

 
d-na Dull Melinda –consilier local 

Eu o sa merg la Curtea de Contrui cu aceasta adresa . Nu poate fi adevarat ca cineva ne obliga sa cheltuim banii 

nostri , in favoarea altora. 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu 

Daca citiți cu atentie Legea  nr.  44 /2018 ,  scrie ca unele cheltuieli vor fi decontate de catre Statul Roman , iar alte 

cheltuieli , vor fi suportate de catre beneficiar. Potrivit raportului specialistului de la Diectia Agricola prin adoptarea 

prezentei hotărâri vor pute beneficia de ajutorul APIA si Composesoratele care încă nu au Amenajamentul pastoral. 

Compososoratul din Cetariu are. 

 
d-na Dull Melinda –consilier local 

Eu sunt impotriva. Asa ceva nu exista. 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu 
Obligatia mea este sa va atrag atentia asupra obligatiilor legale al Consiliului Local al Comunei Cetariu , DVS consilierii 

trebuie sa decideti , pentru care raspundeti . Amanam din nou aprobarea proiectului de hotarare? 

 

 

d-na Gombos Brigitta – consilier local   

Proiect de hotărăre  privind  aprobarea reţelei Unităţilor de învăţămănt care va funcţiona în anul şcolar 

2018/2019 în Comuna Cetariu  . 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu 

Puteti sa-mi dati tabelul semnat de parintii care si-au asumat faptul ca vor sa-si inscrie copii in Scoala din 

Sisterea. 

 



d-na Szabo Kinga-consilier local 

Am avut a sedinta  , unde au fost prezenti d-l Primar , D-na Directoare ,  d-na de la Inspectoratul scolar si 

parintii copiilor in cauza, unde a fost dezbatuta aceasta problema. Dupa ce d-na de la Inspectorat a explicat  

parintilor ca e nevoie de 12 copii pentru a reinfiinta scoala , si vor fi clase simultane ceea ce inseamna ca   

invatatoarea va avea 10 minute pe ora/ clasa, fata de situatia actuala cand  fiecare  invatatoare se ocupa numai 

de o clasa ,  parintii au decis ca de fapt nici nu mai vor reinfiintarea scolii. Nu exista nici o singura semnatura 

pe tabel. 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu 

Atunci va rog sa votați pentru  aprobarea reţelei Unităţilor de învăţămănt care va funcţiona în anul şcolar 

2018/2019 în Comuna Cetariu   

 
Pentru 8 Simkó Lajos      Împotrivă? 0               Abţineri? 2 Dull Melinda 

    Gombos Brigitta                 Biro Ferenc Sandor 

   Nagy Sandor    

   Meszaros  Zoltan  

   Albirt Bela  

   Szabo Kinga 

   Nagy Istvan Robert 

               Drugas Marius 

 
d-na Gombos Brigitta – consilier local   

Proiect de hotărăre  privind  aprobarea contribuţiei Comunei Cetariu pentru funcţionarea compartimentului de 

audit intern, înfiinţat în cadrul Filialei Judeţene BIHOR a Asociaţiei Comunelor din România. 

  

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu 

Trebuie sa stiti ca auditul prin Asociaţiei Comunelor din România ne va costa 700 lei/luna si nu 2500 lei/luna 

ca si in cazul auditorilor din ADI Biharia-Salard. Ar fi bine sa putem incheia si  acest punct dintre masurile 

lasate de Curtea de Conturi. 

 
d-na Dull Melinda –consilier local 

DVS trebuia sa ne prezentati tot ce s-a intamplat de la data plecarii auditorilor Curtii de Conturi , toate 

documnetele in forma semnata in original. 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu 
D-na consilier raportul este afisat pe site-ul Comunei Cetariu ce mai doriti? Poftiti cititi actele emise.Nimeni nu vrea sa 

ascunda nimic. 

 

d-na Dull Melinda –consilier local 

Acuma? 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu 
Prin aceste acte ne dau alte termene. Nu e complicat. 

Mi se pare ca in ianuarie anul trecut am inceput discutarea acestui punct , cand ati votat impotriva. Daca DVS , consilierii 

nu aprobati un proiect de hotarare, noi ce putem face? Asigurarea serviciilor de audit este obligatie legala , Curtea ne-a 

lasat ca masura ce va mai trebe? De ce tragem de timp? De ce ne facem de ras? Urmatorul termen lasat este pana la 

05.2018.  

 

d-l Nagy Istvan Robert-viceprimar 

Prima data nici eu nu am inteles despre ce e vorba , dar auditorul de la Curtea de Conturi ne-a atras atentia asupra 

obligatiei. 
 

d-l Bonisz Alexandru-primar 

Daca stiti un auditor mai ieftin spuneti.Noi nu cunoastem niciuna. 

 



d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu 
Vă rog să votați .  

Pentru 8 Simkó Lajos      Împotrivă? 0               Abţineri? 2 Dull Melinda 

    Gombos Brigitta                 Biro Ferenc Sandor 

   Nagy Sandor    

   Meszaros  Zoltan  

   Albirt Bela  

   Szabo Kinga 

   Nagy Istvan Robert 

               Drugas Marius 

 

 

DIVERSE 

Cererea Ocolului Silvic 

Au depus devizul lucrărilor pentru anul 2018. 

 

d-na Gombos Brigitta - preşedinte de şedinţă            

Sunt  alte intervenţii? Dacă nu, declar închise lucrările şedinţei de astăzi. Vă mulţumesc pentru prezenţă. 

 

 

  PREŞEDINTELE DE ŞEDINŢĂ 

  Gombos Brigitta          Secretar 

             Jr. Sabău Mercedes  

 

 


